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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till kulturminister Parisa Liljestrand (M)

2024/25:483 Varbergskoggarna

I samband med att den nya tågtunneln under Varberg grävdes hittade 
arkeologer fem stycken 1300-talsskepp av koggtyp, varav två är i unikt gott 
skick ur en svensk kontext. En vägvalsstudie om hur och i vilken omfattning 
denna kulturskatt ska bevaras har tagits fram. I denna presenteras tre förslag 
med stigande pris- och ambitionsnivå. Då Riksantikvarieämbetet betraktar 
koggarna som fornlämningar är de statens ansvar. Länsstyrelsen meddelar dock 
att man efter att ha gått igenom och dokumenterat koggarna och 
deras innehåll inte har ambitionen att bekosta någon permanent bevaring eller 
utställning av objekten. Från Varbergs kommun finns det däremot ett intresse 
för detta. Kommunen har dock inte resurser för att bevara och ställa ut skeppen 
i deras helhet i enlighet med det mest ambitiösa alternativ 3. Beslut har därför 
tagits om det mindre kostsamma alternativ 2, där bara delar av fyndet kommer 
att bevaras. Utifrån gällande lagstiftning kommer Trafikverket därför att bli 
tvunget att destruera koggarna om inte ytterligare medel tilldelas.

Det vore djupt olyckligt om detta unika kulturarv gick förlorat. Det får anses 
vara av riksintresse, och det är därför orimligt att lägga ansvaret för dess 
bevarande på en enskild kommun.

Jag vill därför fråga kulturminister Parisa Liljestrand:

 

Finns det möjlighet att öronmärka medel för att rädda Varbergskoggarna och är 
ministern i så fall beredd att verka för det?

………………………………………

Erik Hellsborn (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2024-11-22
Besvaras senast
2024-12-04 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


